
Van: agrariërs in en rond plangebied zandwinning t Broek 
 
Aan: De heer Jody Koopmans van Kooholding B.V. 
 
Kopie aan; College van B&W en gemeenteraden Duiven en Zevenaar,  gedeputeerde van de provincie 
Gelderland 
 
Datum: 25 november 2022 
 
Aanleiding: presentatie plan voor ontwikkeling zandwingebieden, natuur en zonnepark in Duivens- 
en Zevenaarse broek op 24-11-2022. 
 
Wij zijn 60 praktiserende agrarisch ondernemers actief in het plangebied. Wij exploiteren moderne 
agrarische  bedrijven op een duurzame grondgebonden wijze. Wij zijn vooral geen stoppende 
bedrijven, zoals door u in uw brief en in het rapport van Eelerwoude wordt verondersteld. Wij 
bewerken 80% van de agrarische grond in het onderhavige gebied in het Duivense Broek, die door 
ons allen voor honderd procent met liefde wordt beheerd en geëxploiteerd.  Alle ondergetekende 
families en agrarisch ondernemers  in het Duivense  en Zevenaarse Broek gaat het enige grote 
groene leefgebied van Duiven en Zevenaar ons aan het hart. Gelegen tussen de Rijn en de IJssel in 
het openkomgebied aan de voet van nationaal park Veluwezoom.  
 
Wij allen zijn dan ook enorm geschrokken en verbouwereerd toen we als “laatste” partij te horen 
kregen van uw eenzijdige plannen in ons gebied. Dit voelt als agrariërs en bewoners van het Duivense 
en Zevenaarse broek als een dolksteek in de rug!! Het is anno 2022 waar integriteit en open bestuur 
cultuur hoog in het vaandel staan, en toch nog wordt er in het geheim met B en W en provincie hier 
al twee jaar gelobbyd voor zandwinning. U schetst een integraal plan, het primaire belang van u of 
uw opdrachtgever is naar onze sterke verwachting primair de winning bouwgrondstoffen (zand en 
grind).  Wij willen met deze brief kenbaar maken dat wij GEEN enkele toekomst zien in uw plannen 
van Gebiedsontwikkeling `t Broek.  
 
Het Duivense Broek is al eeuwen groen en wordt geëxploiteerd door moderne en duurzame 
(grondgebonden) agrarisch ondernemers. 
Het is het enige “Groene Hart” van de gehele regio Arnhem-Nijmegen en de Liemers, het heeft zijn 
schoonheid en economische parels door de eeuwen heen weten te behouden. Als inwoners van het 
Duivense Broek zijn wij bevoorrecht om het landschap en de natuur te beheren en te behouden. Het 
is een zeer zware belasting voor de regio de Liemers wanneer de gemeenten Duiven en Zevenaar  
hun unieke Groene Hart beschikbaar stellen voor zandwinning en zonnepark.  
De genoemde plannen zorgen voor een totale onomkeerbare verandering van het gebied. Dit gaat 
ten koste van de eeuwenoude natuur en landschapswaarden.  
 
Zandwinningsmogelijkheden zijn er voldoende in de regio en er zijn nog enkele in aantocht c.q. 
ontwikkeling. In de regio wordt al op grote schaal en op meerdere locaties zand gewonnen. Dit heeft 
de omgeving al erg getekend. Er zijn aan de overzijde van de IJssel (Middelwaard Ellecom-Doesburg) 
al landbouwgronden aangekocht en daarmee ver gevorderde plannen om de bestaande zandwinning 
groots uit te breiden. Dit plan zal al veel van de zand en grind behoefte vervullen. Hier nu een nieuw 
zandwingebied te maken is dus volstrekt onlogisch. 
 
Wij zijn allen actieve moderne en duurzame ondernemers in het gebied. Er ligt voor ons volop 
toekomst in het gebied en we investeren ook ten volle om op een nog duurzamere manier te 
ondernemen met daarbij een scherp oog voor maatschappelijk verantwoord boeren. In het rapport 
van Eelerwoude wordt gesuggereerd dat er veel stoppende boeren zijn, niets is minder waar, velen 



van ons zijn jonge vooruitstrevende ondernemers of hebben opvolgers. Niet voor niets is ons gebied 
het landbouwgebied bij uitstek en een sterke economische drager. 
Het broek kenmerkt zich als een zeer open en puur agrarisch gebied met weinig burger bewoning of 
andere bedrijvigheden. Hierdoor heeft de agrarische sector nog toekomst door weinig 
belemmeringen van de omgeving. Tegelijk geeft dit ook mogelijkheden zoals actief weidevogel 
beheer en natuur inclusieve landbouw (bijvoorbeeld randenbeheer). 
  
Duurzaamheid is voor ons de toekomst van onze bedrijven en dus zeer belangrijk. Biodiversiteit, 
grond gebondenheid, bufferstroken, gewasrotatie, kringlooplandbouw en voer van eigen land zijn 
belangrijk voor de toekomst van onze bedrijven. Veel van deze doelen vergen meer grond in de 
omgeving van onze bedrijven. Dit is nu al een lastige opgave door de vele actieve agrarisch 
ondernemers in het gebied. Een plan om meer dan 250 hectare van de agrarische grond uit dit 
gebied te onttrekken zorgt voor een totale verandering van het gebied en is een dood steek voor de 
(duurzame)landbouw. Bijna alle agrariërs in dit gebied hebben gronden buiten het broek omdat er in 
dit gebied een grote schaarste is aan grond, mede door de plannen die het gebied al geraakt hebben 
zoals aangrenzende bedrijventerreinen en groene energieopwekking. 
 
Wij kijken graag samen met Gemeentes en bestuurders naar het geheel en behoud van dit unieke 
“groene hart” voor onze regio de Liemers. Onze voorouders hebben het door alle transities heen 
weten te verzorgen én te behouden. Daarom is het onze taak als agrarische ondernemers, bewoners  
én als Gemeentebestuur van Duiven en Zevenaar als wel de Provincie Gelderland dat wij die 
verantwoording blijven nemen voor het “groene” hart van de Liemers.  
Wij voelen ons trotse bewoners, duurzame agrarisch ondernemers en tegelijk beschermheren van dit 
unieke stukje Nederland. Wij zijn ons zeer bewust dat we daar zuinig op moeten zijn, dit doen wij 
hand in hand met de ontwikkeling van onze gezonde en toekomstgerichte agrarische bedrijven. 
 
Er is dus vanuit de agrarisch ondernemers in het plan gebied geen enkel draagvlak voor uw plan. Wij 
vragen u ook om deze plannen van tafel te vegen en lokaal voedsel en duurzaam ondernemerschap 
te stimuleren. Zoals de heer Koopmans zelf bij ons aan de keukentafels meermaals heeft 
aangegeven gaat dit plan direct in de prullenbak als er geen draagvlak is bij de agrarisch 
ondernemers. Medewerking in welke vorm dan ook zult u van ons niet krijgen en iedere verdere 
planvorming zullen wij zowel politiek als juridisch bestrijden. Argumenten daarvoor zijn in ruime 
mate voorhanden. Dus wij verzoeken u dan ook hier direct gehoor aan te geven en gaan er vanuit dat 
wij dit plan NOOIT meer terug zien. 
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